

Referat

Ordinært møde i Systemforum

Tid og sted: 9.00 – 12.00 den 1. november 2022 på TEAMS

Deltagere:

Reno Aagaard Lindberg, Silkeborg (Formand)
Morten Romanow Bøgemose, SDFE
Ingrid Østerberg Mohr, SDFE
Anders Esgaard Christensen, SDFE (Fællessekretariat, referent)

Afbud:

Ivan Laursen Johannessen, SDFE
Morten Karshøj, SDFE
Dorte Haar, Sønderborg
Ole Brask, Roskilde

	<i>Emne</i>	<i>Tid</i>	<i>Formål</i>	<i>Beslutning og Handling</i>
1.	Godkendelse af dagsorden			Dagsordenen blev godkendt.
2.	Referat fra sidst Bilag 1		Bemærkninger/opfølgning til referatet. V. Reno	Referatet blev gennemgået og der var ikke bemærkninger.
3.	Kort orientering fra de andre fora?		2-3 korte nedslagspunkter fra møderne (Kun det vigtigste) Dorthe – Ajourføringsforum Morten B – Specifikationsforum Ivan – Produktionsforum Morten K – Datafordeler	Orienteringer fra fora blev udskudt. Nyt fra Datafordeleren: Overgang til filudtræk i formatet GeoPackage forventes primo 2023. Paralleldrift med de eksisterende formater er ikke afklaret endnu. Systemforum følger nøje med i denne udvikling - også i forhold til arbejdet i SDFI med ny Datafordeler.

	Emne	Tid	Formål	Beslutning og Handling
4.	Driftsmøder Se de seneste rapporter i mappen "driftsgruppen"		V. Reno	Der er fortsat SLA overtrædelser på de store udtræk og Septima fortsætter med udredning af problemet.
5.	Tilfredshedsundersøgelse		Der orienteres om status på tilfredshedsmålingen og vi løber spørgsmålene igennem inden udsendelse. Indsamling af mailadresser er i gang i kommunerne og vi ser på status for "tilmeldinger" og evt. behov for at rykke kommunerne. Pt. er der 56 deltagere der har tilmeldt sig. V. Anders, Ivan og Dorte.	Spørgsmålene i undersøgelsen blev gennemgået og tilrettet og Anders indarbejder spørgsmål i SurveyXact. Vi medtager ikke spørgsmål om det hydrologiske tilpasningslag i undersøgelsen. Spørgsmålene er ikke modne til at tage med ind i undersøgelsen med den korte frist, men skal gennearbejdes og må derfor håndteres på anden vis.
6.	Webinar om Datafordeler		Der er et kommunalt ønske om et eller flere webinarer, som viser hvordan man kan arbejde med den nye mere brugervenlige måde at abonnere på filudtræk mv. Morten Karshøj hjælper her. Er der specifikke ønsker til webinarerne fra systemforum?	Det blev aftalt, at GeoDanmark afholder en række Datafordeler-webinarer, som kommunerne har ønsket. Indholdet skal bl.a. være: <ul style="list-style-type: none"> – Ny brugervenlig downloadfunktion på Datafordeler.dk – Mulighed for download (og WFS og WMS) via Dataforsyningen. – Evt. eksempel fra kommune(r), som har automatisk opsætning af download. Anders og Morten planlægger webinarer med Lennart fra Fællessekretariatet.
7.	Dashboards om GeoDK		Orientering om status og adgang til Dashboards. Drøftelse af adgang i forhold til udstilling, sikkerhed mv. Er der mulighed for at danne rapporter? V. Ingrid	Det undersøges om det er muligt med månedlige engangsrapporter, som kan deles på hjemmesiden eller lign. Systemforum afklarer i samarbejde med Administrativ Ajourføringsforum, hvad behovet er.

	Emne	Tid	Formål	Beslutning og Handling
8.	Frokost		11.30 – 12.30	
9.	Ændringsønsker: <ul style="list-style-type: none"> • Indkommet via portal • I forbindelse med projekt – Det Hydrologiske tilpasningslag 		Der er ikke kommet ændringsønsker til GeoDK eller baggrundskort via portalen Status på ændringer til vand- og klimaprojekter? V. Ingrid	Justeringer af ændringsønskerne vedr. den hydrologiske højdemodel behandles pt. i Septima og vi venter fortsat endelig afklaring.
10.	Release 1.23 i GitHub listen		Vi gennemgår og listen i GitHub. V. Reno	Gennemgang til 1.23 (kommer til foråret 2023) #290 Mulighed for at gemme egne kortpakker (Valg af de nye kortpakker sletter brugernes egne kortopsætning) Gennemgang af release 1.22, som forventes i december 2022. #287 Sikkerhedsopdatering #286 Hydrologisk snaptool (DHYM) #285 Brugerændring af farver til hjælpeometri #274 Højdeprofilet i GeoDK (DHYM) #273 Udtræk af regler over hele landet (tilstandsanalyse og specifikationsarbejde) #265 Skjul/tænd objekter #235 Flytning af DNS til Azuere For mere information kan Systemforum kontaktes.
11.	To Do-listen Bilag X		Gennemgang og ajourføring af listen. V. Anders	Listen blev ajourført.

Referat fra møde i Systemforum

	<i>Emne</i>	<i>Tid</i>	<i>Formål</i>	<i>Beslutning og Handling</i>
12.	Emner til nyhed efter møde		Vi skal lave en nyhed efter hvert møde og drøfter her de vigtigste emner at have med.	Anders laver et udkast til nyhed til hjemmesiden. – Tilmelding til tilfredshedsmåling – Webinarer om Datafordeleren
13.	Evt.			Intet.
14.				